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ACTA Nº 07/20 CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL 
7 de setembre de 2020 

 
 

Assistents amb veu i vot 

President: 
Sr. Diego Gómez i Garcia 
 
Vocal en representació de 
l’equip de govern. 
Sr. Albert Furió  
 
 
En representació de 
l’Associació Empresarial: 
Sr. Raül Tudela Soriano 
 
En representació de CCOO: 
Sr. Josep Antoni Carrascosa 
Torregrosa 
 
En representació de UGT: 
Sr. Raül Roselló Gregori 
 
Assistents amb veu i sense 
vot 
 
Secretària 
Sra. Carmen Herrero Pardo 
 
 
 

 
 
 
, 
 
 
 

Sent les 10:00 hores  del dia dalt indicat, i reunint-se de 
forma telemàtica, a través de vídeo conferència els Srs. 
al marge expressats, components del Consell Econòmic 
i Social, constituït a l’empara de l’establit en els Estatuts 
que li són propis, en virtut de la seua ratificació en la 
sessió plenària celebrada el dia quatre de setembre de 
mil nou-cents noranta, tot açò a fi de tractar el següent: 

 
 
 
 

ORDRE DEL DIA 
 

1. Aprovació acta 16  de juny de 2020 

2. Dació de compte sol·licitud programes Ecovid i 

Emcorp 2020 

3. Dació de compte Pla d’ocupació social COVID19 

Alzira Mod. Qualificats 

4. Dació de compte programes de formació 

sol·licitats (T’Estime, Et formem, cursos FPO) 

5. Despatx extraordinari 

6. Precs i preguntes. 
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pàg. 2 
 

 
1 .- APROVACIÓ ACTA 16 DE JUNY DE  2020 

Queda aprovada per unanimitat l’acta de la convocatòria del dia 16 de juny de 2020 

 

2. DACIÓ DE COMPTE PROGRAMES OCUPACIÓ: ECOVID, EMPUJU, EMCORP I 

EMERGE 

 

El Sr. President inicia la reunió explicant que l'objectiu de la convocatòria és informar 
sobretot dels programes de contractació i ajudes de Labora a les quals es va acollir 
l'Ajuntament, així com de tots els programes de formació sol·licitats. També es vol donar 
informació  de la resolució del pla d'ocupació social COVID-19. 
 
Vol remarcar que s'ha fet un esforç important ja que des d'Idea s'ha estat treballant 
perquè es puguen contractar al voltant de 160 persones i s'ha considerat important que el 
Consell  disposara d’esta informació. 
 
 Assenyala que també es vol aprofitar la reunió perquè el Consell indique quals serien les 
possibles pautes o estratègies proposades per part dels col·lectius dels quals són 
representants i així estudiar les línies d'actuació que s'han de desenvolupar a partir d'ara. 
 
Seria molt interessant que tant des dels sindicats com des de l'àmbit empresarial 
pogueren proposar quins han de ser els següents passos quant a les actuacions 
administratives per part de l'Ajuntament en esta situació que, es preveu, serà complicada. 
 
El Sr. President informa que hui acaba el termini per a sol·licitar el programa Ecovid, 
destinat a majors de 30 anys, aturats durant la pandèmia. La proposta de contractació de 
l'Ajuntament són 40 persones, d'elles 10 serien categoria A1 i 30 persones C2, durant 6 
mesos i la quantitat sol·licitada de subvenció es troba al voltant de 500.000€ i uns 
13.000€ d'aportació municipal. 
 
Un altre programa que se sol·licitarà és l’EMPUJU, per a gent tant qualificada com no 
qualificada. La proposta de contractació de l'Ajuntament són 20 persones durant un any. 
Implica una subvenció d'uns 500.000€ per part de la Conselleria. 
 
Carmen Herrero afig que, en este últim programa, l'Ajuntament ha optat per sol·licitar 
perfils qualificats perquè ja hi ha projectes propis destinats a personal no qualificat i a 
més el cost de contractació d'estos perfils és molt alt, el que condiciona a una aportació 
municipal molt elevada. 
 
El Sr. President explica que en el programa Ecovid els perfils professionals a contractar 
tenen com a objectiu reforçar amb educadors els centres educatius, també 
l'assessorament al món empresarial, orientadors, psicòlegs i per descomptat el suport a 
les labors de neteja de centres i edificis públics com les residències. 
 
Quant als perfils del personal del programa Empuju s'opta per qualificats perquè 
l'aportació de l'Ajuntament no siga tan elevada. 
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El Sr. Tudela consulta sobre l'aportació municipal en el programa Empuju, Carmen 
Herrero confirma que la quantitat són 13.000€, pràcticament igual que en el Ecovid. 
 
El Sr. Gómez atorga la paraula al Sr. Carrascosa. 
 
El Sr. Carrascosa manifesta que la convocatòria de la reunió li sembla importantíssima 
perquè ajuda a emmarcar la situació i marcar les línies d'actuació. Valora positivament 
l'esforç d'aportació econòmica realitzada per l'Ajuntament en estos programes. Comenta 
que tots els llocs de treball estan estratègicament definits ja que cal reforçar a la 
comunitat educativa i la neteja d'espais públics, en la seua opinió ha sigut un bon criteri 
també tindre en compte l'orientació laboral i l'assessorament a emprenedors. Des de 
Comissions Obreres posen en valor la participació en estos programes i recorda que en 
el cas de les contractacions durant 1 any és important que no siguen llocs estructurals 
destinats a personal funcionari. També valoren el treball i l'aportació realitzades per 
l'Ajuntament perquè en algunes altres institucions no s'ha realitzat cap esforç. 
 
El Sr. President informa a més de que en els programes Emcorp i Emerge, a punt de 
resoldre's, es contractaran 7 i 19 persones respectivament. 
 

3. DACIÓ DE COMPTE PLA D’OCUPACIÓ SOCIAL COVID19 ALZIRA 2020-2021. 

FASE 2. QUALIFICATS 

 
El Sr. President recorda que s'han destinat 500.000€ al Pla d'ocupació social Covid-19, 
dels quals 250.000€ es van destinar a la modalitat de personal no qualificat, que ja es 
troba treballant, i altres 250.000€ a la modalitat de personal amb qualificació. En aquesta 
última modalitat s'han presentat 86 sol·licituds, 51 han sigut admeses i es contractaran 17 
persones durant 6 mesos, afig que està previst que s'incorporen a treballar sobre el dia 
14 de setembre. 
 
Comenta que és important que aquest personal s'incorpore com més prompte millor i que 
d'esta manera s'haurà complit amb l'objectiu que es va marcar el propi Consell quan va 
aprovar este pla d'ocupació. Explica també que caldrà valorar la possibilitat de donar-li 
continuïtat durant més temps en funció de com es vagen desenvolupant les 
circumstàncies. 
 

4.- DACIÓ DE COMPTE PROGRAMES DE FORMACIÓ SOL·LITATS.  

El President resumeix la informació dels programes i subvencions sol·licitades. 
 
-Taller d'Ocupació: 
Especialitats: Obra, forestals i SAD. 10 alumnes per especialitat 
 
-Et Formem:  
Especialitats; Jardineria i administració. 20 alumnes en total.  
 
Carmen Herrero confirma que acaben de publicar-se els llistats de subvencions 
concedides per la Conselleria i el projecte presentat per l'Ajuntament ha sigut aprovat.  
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El Sr. President comenta que durant agost des d'Idea s'ha estat molt pendent de totes les 
convocatòries d'ajudes mentre es resolia el Pla d'Ocupació social 
 
Informa a més, per a coneixement del Consell, que es convocarà al Consell Assessor de 
Comerç per a redefinir l'estratègia que estava preparada per a setembre amb el tema 
dels bons d'ajuda al comerç, ja que hi ha hagut un retard per part de Visa que espera que 
se solvente prompte. També es posarà en marxa la plataforma de venda en línia. 
 
El Sr. President sol·licita als presents una valoració global de les actuacions i projectes i 
l'aportació de propostes de cara al futur. 
 
Carmen Herrero pren la paraula per a informar que el divendres passat es va aprovar 
també una sol·licitud de subvenció de 133.928,56 € per al desenvolupament d'itineraris 
professionals per a persones en risc d'exclusió social. Informa també que les sol·licituds 
dels programes Ecovid i Empuju ja han sigut presentades. 
 

El Sr. President atorga la paraula a Raül Roselló. 
 
El Sr. Roselló comenta que creu que ha d'intervindre per a valorar positivament el treball 
realitzat ja que la marxa de les previsions que es van realitzar quant a la desocupació no 
anaven desencaminades. 
 
 En aquests moments hi ha un increment del 18% de desocupació respecte a les 
mateixes dates de l'any passat. En la seua opinió durant el que queda d'any els 
increments d'atur seran al voltant del 20% respecte als mateixos mesos de l'any 2019. 
Per aquesta raó vol valorar l'esforç realitzat i que s'ha concretat diligentment amb una 
anàlisi correcta i amb bon criteri tant per part de l'Ajuntament com per part d'Idea.  
 
Pensa que cal seguir en esta línia perquè hi haurà molta pressió en el mercat laboral, a 
Alzira se superen els 4200 aturats i esta pressió es mantindrà, pel que el correcte 
continuar en aquesta línia de treball. 
 
Coincideix amb el Sr. Carrascosa que els perfils qualificats del programa Empuju poden 
contribuir en estos moments a reforçar els serveis públics que tan necessaris són tenint 
en compte la situació actual. 
 
El Sr. President dóna la paraula al Sr. Raül Tudela. 
  
El Sr. Tudela vol aclarir un parell de punts abans de res. Primer, quant als bons d'ajuda al 
comerç, sap que hi ha un retard per part de Visa, que l'Ajuntament ha estat treballant i 
que el tema està en marxa però indica que és necessari que aquesta actuació es duga a 
terme com més prompte millor perquè resulta imprescindible per al comerç local. 
 
Afig que des de l'Associació no compten amb dades respecte al tancament de comerços i 
indústries, coneixen el tancament d'algun comerç però que no és imputable a la situació 
generada per la COVID-19.  
 
El Sr. President confirma que quant als bons. des d'Idea està ja tot preparat i a punt per a 
llançar la campanya de publicitat. Comenta que des de Caixa Popular confirmen que 
abans de que finalitze setembre estarà tot correcte. 
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El Sr. Tudela pregunta si es considera oportú fer algun avanç de publicitat, perquè la gent 
conega la proposta encara que no estiga en marxa. 
 
Carmen Herrero aclareix que entre que es llance la campanya publicitària i els bons es 
posen a la venda no pot passar molt de temps perquè es perd força en este sentit. A més 
això podria implicar que un gran nombre de persones es concentrara en les instal·lacions 
d'Idea i informa que ja s'ha preparat tot perquè la compra de bons siga organitzada i tinga 
en compte les mesures de prevenció corresponents. També considera que la venda de la 
totalitat dels bons serà ràpida. 
 
En la seua opinió, una vegada estiga confirmada la data en la qual es podran disposar 
dels bons podrà iniciar-se la publicitat. Proposa una roda de premsa però únicament 
quan estiga clara la data de lliurament de les targetes a fi de no generar falses 
expectatives. 
 
El Sr. Tudela està d'acord amb el proposat ja que seria un benefici per a tots que els 
ciutadans tingueren la informació, fins i tot a nivell comarcal.  
 
En este moment reprén el tema de la situació actual dels comerços i confirma que faran 
una enquesta però que de totes maneres el contacte diari amb els mateixos és el que els 
permet fer una primera valoració. Assenyala que si bé el sector industrial no s'ha vist tan 
afectat, excepte alguna excepció, és sens dubte el sector hostaler i el comerç els que 
s'han vist greument afectats. També alguna empresa vinculada a estos sectors com les 
empreses de distribució a hostaleria. 
 
Una altra qüestió que planteja fa referència a les fires comercials, consulta, ja que s'han 
anul·lat la Fira Comercial i la Biosifra, si està prevista alguna actuació que cobrisca eixe 
buit.  
 
El Sr. President comenta que este tema vol tractar-se en el pròxim Consell Assessor de 
Comerç, per a estudiar com analitzar estes fires. Evidentment dependrà de com 
evolucione l'aspecte sanitari, en este moment el marc protocol·lari per la COVID-19 
establit per la Generalitat fa inviable la celebració de fires comercials. De totes maneres, 
això no impedeix que es duga a terme alguna actuació que puga pal·liar una situació que 
és generalitzada a tot arreu. Considera que la perspectiva és dura i que l'estudi de les 
possibles propostes centraria una segona part de la reunió. 
 
El Sr. Tudela explica que si bé entén que els pressupostos de la Fira i de la Biosfira 
s'hauràn destinat en part per a altres actuacions sí que considera que hauria d’haver part 
del pressupost per a mantindre l'esperit d'estes, ja que seria una llàstima que es perderen 
perquè són el resultat de l'esforç de molts anys. 
  
El Sr. President confirma que s'està treballant ja en la Setmana de l'Economia del pròxim 
mes de febrer, ja que podrà celebrar-se d'alguna forma telemàtica o més controlada per a 
una major seguretat. 
 
El Sr. Carrascosa intervé explicant que la major preocupació de CCOO és que els 
ERTOS no es convertisquen en EROS, sobretot en el sector terciari. En el cas d'Alzira, 
les persones que estan en ERTO tenen una taxa de cobertura del 100%, la resta de 
persones en desocupació de les 4240 persones, 117 persones més que al juliol, tenen 
una taxa de cobertura superior al 60%. És important assenyalar-ho perquè fa uns anys la 
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taxa de cobertura havia caigut dràsticament, les persones no sols estaven aturades sinó 
que a més no comptaven amb una cobertura social.  
 
Tota aquesta informació és important conéixer-la, recorda que, com assenyalava el Sr. 
Tudela, en la indústria l'evolució dels ERTOS està per veure's però que les negociacions 
afecten sobretot el sector terciari que és el més colpejat per esta crisi. 
 
El Sr. President informa a continuació de les línies d'actuació en les quals té previst 
treballar l'Ajuntament:  
 
1.- Valorar i mantindre si es possible el Pla d'ocupació social i el fons solidari Som Alzira 
 
2.- Reforçar l'Oficina SMAC, ampliant el seu horari i facilitant l'atenció. 
 
3.- La possibilitat de crear una càtedra d'Agroalimentació. Per este motiu s'ha contactat 
amb l’ETS d’Enginyería Agronòmica, de la Universitat Politècnica de València. Per a la 
seua creació serà també necessària la col·laboració de l'Associació Empresarial i altres 
entitats. El seu objectiu serà dur a terme jornades, investigació, formació i ajuda directa a 
les empreses agroalimentàries de la ciutat i la comarca. 
 
A continuació el Sr. President obri el torn d'intervencions per a recollir dubtes i 
suggeriments. 
 
El Sr. Tudela informa que una de les coses en les quals han estat treballant i volguera 
plantejar és el Pla de Seguretat dels Polígons, perquè este era un pas per a la creació de 
les EGM, informa que és una nova forma de gestió dels polígons industrials i que seran 
imprescindibles per a poder optar a qualsevol mena d'ajuda. Considera també important 
per a tota la indústria avançar en les EGM per a no quedar-se fora de les convocatòries. I 
tenint en comptes que s'han fet ja primers passos seria necessari almenys, abans de 
finalitzar l'any, comptar amb una d’estes entitats 
 

Recorda que altres localitats ja han avançat sobre este tema i es beneficiaran de les 
ajudes que es convoquen. 
 
Contínua amb les propostes el Sr. Carrascosa, que subratlla que és important estudiar 
totes les partides de cara al pròxim pressupost perquè, efectivament, vagen d'acord amb 
el que ha donat un bon balanç social: el fons de solidaritat i el pla d'ocupació. 
 
També considera que és important concretar el pla d'ocupació que s'havia previst amb 
els empresaris, estudiar-ho, desenvolupar la normativa i veure si es pot dur a terme, ja 
que ajudaria bastant a combatre la desocupació a Alzira. 
  
Quant als temes dels polígons industrials que ha comentat el Sr. Tudela considera que és 
importantíssim, ha d'existir un districte únic. Les subvencions destinades a polígons 
necessitaran d'esta estructura, així que l'Ajuntament ha d'activar este tema per a rebre 
totes les possibles ajudes que es convoquen. 
 
Quant a la càtedra d'agroalimentària considera que és una magnífica notícia, ja que pot 
ser la primera pedra per a encarrilar el debat sobre el sector agroalimentari, i donar-li una 
consistència formal a una cosa sobre la qual ja fa temps que es parla. 
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Pel que respecta a la Setmana de l'Economia i les fires comercials, en la seua opinió, 
prepararia els projectes i els deixaria oberts i en funció de les circumstàncies que hagen 
podran fer-se telemàticament o no podran fer-se, però faria els projectes i els deixaria 
oberts perquè tinguen consignació pressupostària, no posposar-los indefinidament sinó 
deixar-los a l'espera de com evolucione la situació. 
 
Quant a l'oficina Smac, considera que és importantíssima, recorda que es va treballar 
molt en el seu moment per a comptar amb este servei, i és important per als empresaris, 
els treballadors i per a tots en general. Assenyala la importància que continue existint 
esta oficina a Alzira. 
 
El Sr. President atorga la paraula a Raúl Roselló, qui comenta que coincideix amb moltes 
de les qüestions que han sigut comentades pel Sr. Carrascosa. Afig que una línia de 
treball és l'anàlisi de l'acord Alcem-nos de la Generalitat i que este s'estudie en clau de 
possibilitats territorials, perquè marca prioritats com el desenvolupament de la indústria i 
els polígons. 
 
Considera que cal anticipar-se a estes prioritats per a explorar-les, veient com es pot 
ajudar en projectes, rescatant uns altres, plasmant-los en el pressupost perquè es puga 
optar a participar en les ajudes que es desenvoluparan sobre la base d'este acord Alcem-
nos. Considera que en el tema de la indústria cal començar a treballar ja, també en la 
creació d'entitats de gestió, com ha assenyalat el Sr. Tudela, ja que està segur que es 
desenvoluparà la normativa que agilitzarà la creació d'entitats. 
 
El Sr. Tudela intervé per a explicar que considera que el pla d'ocupació en coordinació 
amb els empresaris seria molt positiu, ja que li comenten que no troben gent per a 
treballar, independentment del sector, fins i tot existint tan gran nombre d'aturats no es 
troba a les persones adequades. Considera que a este pla, del qual tantes vegades s'ha 
parlat, se li ha de dotar de mitjans econòmics suficients perquè puga tirar avant, perquè 
és segur que el personal que es forme amb esta mena de pràctiques trobarà treball fins i 
tot en la mateixa empresa. Indica que no és necessari només personal amb alta 
qualificació, també es requereixen treballadors de caràcter tècnic. 
 
A nivell estatal sap que es va fer costat a la formació professional i en eixa línia considera 
que en el pla d'ocupació es pot comptar amb gent d'un perfil tècnic que faça la seua 
formació en una empresa , en la qual segurament tindran moltíssimes possibilitats de 
quedar-se . Ho consideren una molt bona opció per a incorporar-se al món laboral. 
 

Comenta també en relació a les EGM que el Conseller, al principi de la crisi provocada 
per la COVID-19, va retirar una dotació pressupostària que existia destinada per a estes, 
però que després d'una reunió amb els sectors afectats, va tornar a recuperar-se ja que 
es va considerar necessari per al suport i creixement de la indústria. 
 
Finalment, el Sr. Tudela vol recordar que des de l'Associació Empresarial estan duent a 
terme uns plans de formació relatius a la digitalització i el teletreball. S'imparteixen online 
a través de Facebook per a facilitar la seua accessibilitat i presencialment fins a un 
aforament de 10 persones. 
 

5.- DESPATX EXTRAÒRDINARI  
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pàg. 8 
 

 
Sense temes a tractar en este punt. 
 

6.- PRECS I PREGUNTES 

 
I no havent-hi més punts que tractar, el Sr. President alça la sessió a les 11: 00 hores, en 
la data de l’encapçalament indicat, signant el President del Consell i la Secretària en 
prova de conformitat amb el de dalt exposat. 
 
 
 
   

   EL PRESIDENT      LA SECRETÀRIA  
 
 
 
 
 
 
 
            Diego Gómez i Garcia            Carmen Herrero Pardo 
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